
ZÁPIS ZE SETKÁNÍ FARNÍ RADY 26. ÚNORA 2025 VE FARNÍM DOMĚ 

PŘÍTOMNI: F. HLADKÝ, L. HLADKÁ, V. BAČOVSKÝ, V. ŠOUPALOVÁ, M. HLADKÝ, J. JAŠKOVÁ, J. HANÁK 

NEPŘÍTOMNI: E. VLČKOVÁ, J. HREŽO, J. BŘOUŠEK, M. BAČOVSKÝ, M. POKORNÁ, M. VALA 
VEDL A ZAPSAL: J. HANÁK 

1. Pro letošní rok jsme bohužel neuspěli s žádostí o dotaci od Ministerstva kultury na pokračování opravy 
lysovického kostela. Bylo to nečekané vzhledem k již několik let probíhajícím opravám, ale podle 
informací příslušných památkářů letos žádostí souvisejících s havarijním stavem kostelů, což se 
lysovického netýká, bylo příliš mnoho, ale pro další rok má být pro ně lysovický kostel prioritou. Tak 
snad. Bohužel je s tímto svázána i případná dotace od Jihomoravského kaje, o kterou tím pádem ani 
nežádáme, protože bychom ji neměli z čeho dofinancovat. Již přidělenou letošní dotaci od Obce 
Lysovice zkusíme domluvit tak, aby bylo možné ji čerpat až příští rok (a možná i trochu navýšenou, 
neboť za dva roky celkem). Neuspěli jsme ani s žádostí o dotaci na opravu bohdalického kostela. Ale 
svět se nehroutí, kostely mají výdrž a zatím stále stojí:) 

2. I v souvislosti s obtížností zajistit opravu kostelů, na něž se shánějí finanční prostředky obtížně, jsme 
zahájili jednání s Obcí Rostěnice-Zvonovice ohledně převodu rostěnického kostela do vlastnictví 
obce. Krom jiného obec dokáže mnohem efektivněji zajistit třeba i běžnou údržbu. Součástí smlouvy by 
bylo i to, že i nadále bude kostel využíván pro účely bohoslužeb, ale zároveň se otevírá možnost pořádat 
v kostele další kulturní, vzdělávací a společenské akce. Vše je v jednání a šlo by o první takto rozsáhlý 
převod v rámci naší diecéze, takže jde o jistého druhu referenční událost, k níž se ale bude muset 
přistoupit i v řadě jiných farností. Všichni jsme si vědomi kulturního a duchovního významu kostelů, ale 
současná situace, kdy například v našem asi stopadesátihlavém farním společenství je nad naše síly 
spravovat celkem čtyři kostely, nelze příliš jednat jinak. Přičemž kostel v obecním vlastnictví je 
bezpochyby ta správná cesta. Určitě nikdo neuvažuje o prodeji kostelů za účelem jejich přebudování  
třeba na tržnici, to jistě ne. Kostely, pokud je to jen trochu možné, by měly kostely i nadále zůstat, jen 
lze kreativně uvažovat, že tento největší společenský prostor obcí může plnit i jiné důstojné účely. Snad 
je to pochopitelné. 

3. Je třeba se poptat, zda by někdo nepřevzal koordinaci každoroční poutě na Hostýn, protože paní 
Šoupalová teď musí být hlavně s manželem. Moc jí děkujeme za všechno. 

4. Je třeba se poptat též na to, zda by někdo nepřevzal starost o pravidelné úklidy společných prostor 
farního domu. Děkujeme těm, kdo to dělali doposud, i tomu, kdo se toho ujme do budoucna. 

5. Cena za nový farní web bude kolem dvaceti tisíc korun, plus asi dvoutisícový roční poplatek za jeho 
správu. Za to získáme svižně vypadající a funkční nástroj nejen pro informování o farních akcích, ale 
pro oslovování společnosti otevřeně směrem ven, pro misii. 

6. Dávné přání Vlastíka Bačovského, aby stará gotická křtitelnice v kučerovském kostele nalezla nové 
smysluplné využití, se naplňuje. Oslovili jsme předního sochaře a přítele Jana Dostála, aby jí dotvořil 
nohu a bude umístěna ve vchodu do kostela pod kůrem, v symbolice oživující vody života, skrze kterou 
vede cesta k ohni Ducha, což symbolizuje oltář. 

7. Z děkanství: Ve středu 1. května se chystá pouť na Lutršték na poděkování za ty, kdo se v našich 
farnostech starají o úklid, o výzdobu, o kostelničení, tedy kdo dělají to, co jde vidět, až když to dělat 
přestanou, Všichni tito věrní služebníci budou pozváni na mši svatou i následný piknik kolem kostela.  
V pátek 3. října večer se chystá velké setkání pastoračních rad ve Velešovicích, neboli Přestaňme o 
synodalitě jen mluvit, ale začněme synodálně jednat, s vizemi konkrétně zakotvenými v našich reáliích. 

8. Terminář: Popeleční středa bude letos 5. března, neděle Zmrtvýchvstání Páně 20. dubna, neděle 
Seslání Ducha svatého 8. června. Předvelikonoční návštěvy nemocných budou ve Svatém týdnu a 
příští zpovídání o více kněžích na Květnou neděli 13. dubna. Farní výlet bude ve čtvrtek 8. května.   

9. Příští setkání farní rady bude ve středu 2. dubna 2025 v 19:00 h ve farním domě.


